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Journal nr.: 

019114-2013 
Sag nr.  114 
 
 
Forslag til ny styrelsesvedtægt fra 1. ja-
nuar 2014 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse. 
Bekendtgørelse om vederlag, diæter, pension mv. for varetagelsen af kommu-
nale hverv.  

Sagsfremstilling: Antallet af udvalg og deres opgaver m.v., samt regler vedr. vederlæggelse af 
udvalgsformænd og udvalgsmedlemmer, fastsættes i en styrelsesvedtægt, 
som typisk revideres forud for en ny byrådsperiode. Styrelsesvedtægten skal 
undergives to behandlinger i Byrådet med mindst 6 dages mellemrum, og 
såfremt en ny styrelsesvedtægt for Frederikssund Kommune skal være vedta-
get inden det konstituerende møde i det nye byråd, som skal afholdes i første 
halvdel af december, vil en oplagt tidsplan være flg.: 

23. oktober 2013: Økonomiudvalget udarbejder forslag til styrelsesvedtægt. 
30. oktober 2013: Byrådet 1. behandler forslaget. 
19. november 2013: Kommunalvalg. 
22. november 2013: Økonomiudvalget 2. behandler forslaget og kan indarbej-
de evt. ændringer som følge af valget og konstitueringen. 
27. november 2013: Byrådet godkender ny styrelsesvedtægt endeligt. 
Primo december 2013: Konstituerende møde i Byrådet med valg til nye udvalg 
m.v. 
1. januar 2014: Ny styrelsesvedtægt og nye udvalg m.v. træder i funktion. 

Indholdet af en ny styrelsesvedtægt har tidligere været drøftet uformelt i 
Økonomiudvalget, og administrationen er blevet bedt om at udarbejde et for-
slag til styrelsesvedtægt på baggrund af disse drøftelser. Byrådssekretariatet 
har derfor udarbejdet et forslag, som fremsendes til behandling i Økonomiud-
valg og Byråd. 

Forslaget, der er vedlagt som bilag, tager udgangspunkt i den nuværende 
styrelsesvedtægt med en række sproglige forenklinger og præciseringer samt 
opdateringer af henvisninger til lovgivning m.v. Derudover indeholder forslaget 
en række væsentlige ændringer i forhold til den nuværende styrelsesvedtægt, 
nemlig: 

Øget adgang til indkaldelse af stedfortræder 
Det har længe været sådan, at stedfortræder kun kunne indkaldes, såfremt et 
medlem havde (lovligt) forfald i en forventet periode på en måned eller mere. 
Eneste undtagelse var det konstituerende møde samt Byrådets 2. behandling 
af budget, hvor der kunne indkaldes stedfortræder for et medlem med forfald 



 

 
4 / 32 

af kortere varighed. Lovgivningen er nu ændret, således at det i styrelsesved-
tægten kan besluttes, at give adgang til at indkalde stedfortrædere ved korte-
re fravær. I forslaget er der åbnet mulighed herfor i § 2. 

Færre stående udvalg 
Der er i dag 6 stående udvalg foruden Økonomiudvalget. I forslaget nedbrin-
ges dette til 4 udvalg, nemlig: 

Opvækst- og Uddannelsesudvalget, som fortsætter med uændret ansvarsom-
råde. 

Teknik- og Miljøudvalget, som er en sammenlægning af det nuværende Tek-
nik-, Miljø- og Erhvervsudvalg og det nuværende Plan- og Udviklingsudvalg. 
Det nye udvalg indeholder alle opgaver fra de to nuværende udvalg, bortset 
fra erhvervspolitik og -service, som placeres i Økonomiudvalget. 

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget, som fortsætter med uændret ansvarsom-
råde. 

Social-, Sundheds- og Beskæftigelsesudvalget, som er en sammenlægning af 
det nuværende Social-, Ældre- og Sundhedsudvalg og det nuværende Beskæf-
tigelsesudvalg. 

I forslaget fastholdes 7 medlemmer i hvert udvalg. 

Ændringerne i antallet af udvalg har betydning for vederlag til udvalgsfor-
mænd og udvalgsmedlemmer. Da lovgivningen fastlægger rammerne for de 
samlede vederlag medfører færre udvalgs- og formandsposter mulighed for 
højere vederlag pr. post, hvilket også kan betegnes som rimeligt set i forhold 
til en stigende arbejdsbyrde pr. post. I forslaget er den samlede tilladte ram-
me på 305 procent af borgmestervederlaget til formands- og udvalgsvederlag 
udnyttet fuldt ud, idet det foreslås, at formænd for de 4 stående udvalg hver 
modtager 40 procent af borgmestervederlagt, formanden for Folkeoplysnings-
udvalget 7 procent af borgmestervederlaget, formanden for det særlige børne- 
og ungeudvalg 3 procent af borgmestervederlaget og at der afsættes 135 
procent af borgmestervederlag til udvalgsvederlag. Hvor udvalgsvederlaget 
med den nuværende udvalgsstruktur fordeles på 40 udvalgspladser, fordeles 
det i det nye forslag på kun 30 pladser. 

Supplerende sagsfremstilling til Byrådets møde 30. oktober 2013: 

Økonomiudvalgets ændringer er indarbejdet i forslag til styrelsesvedtægt, der 
vedlægges som bilag. Med ændringen reduceres de samlede udvalgs- og for-
mandsvederlag til 265 procent af borgmesterens vederlag. Dette medfører, at 
der er en uudnyttet ramme på 40 procent. Denne kan f.eks. anvendelse til 
formands- og udvalgsvederlag til medlemmer af § 17, stk. 4-udvalg. Nærmere 
beslutning herom kan træffes i forbindelse med den konkrete nedsættelse af 
sådanne udvalg. 
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Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

De vederlag, som er fastsat i den nuværende styrelsesvedtægt, udgør 272,5 
procent af borgmestervederlagt, mens vederlagene i forslaget til ny styrelses-
vedtægt udgør 305 procent af borgmestervederlaget. Forslaget indeholder 
således umiddelbart merudgifter, svarende til 32,5 procent af borgmesterve-
derlaget, men det forventes, at færre udvalg vil medføre andre forenklinger og 
besparelser, f.eks. på sekretariatsbetjening og udvalgs deltagelse i årsmøder 
m.v., således at udgifterne kan afholdes inden for den eksisterende budget-
ramme. 

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Forslaget til ny styrelsesvedtægt drøftes og fremsendes til behandling 
i Byrådet med evt. tilretninger. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Forslaget fremsendes til Byrådet med flg. ændringer: 
 
- Turisme placeres i Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget. 
 
- Beskæftigelse placeres i Økonomiudvalget, og Social-, Sundheds- og Beskæf-
tigelsesudvalget ændres til "Social- og Sundhedsudvalget". 
 
- Vederlag til formænd for stående udvalg reduceres til 30 procent af borgme-
stervederlaget, således at der skabes mulighed for vederlæggelse af medlem-
mer af evt. § 17, stk. 4-udvalg. 
 
- Vederlag til formænd for Folkeoplysningsudvalget og det særlige børne- og 
ungeudvalg fastsættes, for begge udvalgs vedkommende, til 5 procent af 
borgmestervederlaget. 
 
Det bemærkes, at forslaget anses som et foreløbigt udgangspunkt for de vide-
re drøftelser. 

Beslutninger: Økonomiudvalgets anbefaling tiltrådt. 
 
Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Økonomiudvalgets forslag til ny styrelsesvedtægt 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(30144,1030).pdf
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Journal nr.: 

016103-2012 
Sag nr.  115 
 
 
Ansøgning om fritagelse for dækning 
fra dispositionsfonden ved lejetab og 
fraflytningudgifter 

Lovgrundlag: Driftsbekendtgørelsens § 41.  

Sagsfremstilling: DAB har på vegne Hornsherred almennyttige Boligselskab anmodet Frederiks-
sund Kommune om forlængelse af perioden for fritagelsen for dækning fra 
dispositionsfonden ved lejetab og fraflytningsudgifter i afdelingerne Løvekær 
og Nordmandsvænget. 
 
Byrådet behandlede på møde den 26. september 2012, jfr. sag nr. 102, en 
anmodning om indstilling til Landsbyggefonden om tilskud til huslejenedsæt-
telse til afdelingerne Løvekær og Nordmandsvænget. Samtidig godkendte 
Byrådet fritagelse for dækning fra dispositionsfonden ved lejetab for afdelin-
gerne gældende for regnskabsårene 2012 og 2013. 
 
Det er endnu ikke afklaret, hvorvidt Landsbyggefonden vil yde huslejetilskud til 
afdelingerne. 
 
En boligorganisations afdelinger skal henlægge midler til en dispositionsfond i 
boligorganisationen. Afdelingerne henlægger, indtil fonden udgør et bestemt 
minimumsbeløb.  
 
Afdelingerne, som bidrager til dispositionsfonden, ejer ikke en ideel anpart af 
fonden og har ikke krav på at modtage støtte svarende til afdelingernes indbe-
taling.  
 
Dispositionsfondens midler betragtes som en stødpude over for uforudsete 
begivenheder, som kan påvirke boligorganisationens og afdelingernes økono-
miske forhold. Hertil kommer, at dispositionsfonden i stigende grad tager sigte 
på at sikre boligafdelingernes fortsatte eksistens gennem støtte til renovering, 
sociale indsatser m.v.  
 
En afdelings udgifter til tab som følge af lejeledighed dækkes som udgangs-
punkt af dispositionsfonden. Som noget nyt skal visse udgifter vedrørende 
fraflytninger nu også dækkes af dispositionsfonden. 
 
Hvis de disponible midler i dispositionsfonden kommer under 2/3 af det gæl-
dende minimumsbeløb eller særlige forhold i øvrigt taler derfor, kan kommu-
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nen dog efter anmodning fra en boligorganisation bestemme, at udgifterne til 
lejetab og fraflytninger ikke, eller kun delvis, dækkes af dispositionsfonden. 
Kommunens afgørelse heraf beror på en helhedsvurdering af såvel afdelingens 
som boligorganisationens økonomiske og driftsmæssige situation. Såfremt 
tabene ikke dækkes af dispositionsfonden, skal de dækkes af de enkelte afde-
linger.  
 
Kravet om, at de disponible midler i dispositionsfonden er under 2/3 af det 
gældende minimumsbeløb er opfyldt på ansøgningstidspunktet. Dispositions-
fonden i boligorganisationen ikke har økonomi til at dække de tab ved fraflyt-
ninger, de pågældende afdelinger har haft over en årrække.  
 
DAB oplyser, at da afdelingerne Løvekær og Nordmandsvænget fortsat lider af 
høje fraflytningsprocenter og udtømning af ventelisterne ved hver udlejning, 
kan det forventes, at tab ved lejeledighed også fremover kan forekomme i et 
sådan omfang, at det vil kunne dræne selskabets begrænsede økonomi og 
bringe boligorganisationens overlevelse i fare. 
 
Idet der med ansøgningen om huslejetilskud var tilsigtet en ændring af afde-
lingernes situation, og idet det endnu ikke er afklaret, om der opnås huslejetil-
skud, anbefales det, at der for de nævnte afdelinger sker fritagelse for den 
pligtmæssige dækning for endnu en 2-årig periode, som omfatter regnskabs-
årene 2014 og 2015. 
 
Administrationen drøfter løbende afdelingernes forhold på de årlige dialogmø-
der med boligorganisationen. 

Bevilling: Ingen.  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.  

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler over 
for Byrådet at: 

1. Godkende, at dispositionsfonden fritages for dækning af lejetab og 
fraflytningsudgifter fra afdelingerne Løvekær og Nordmandsvænget i 
regnskabsårene 2014 og 2015.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 
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Beslutninger: Tiltrådt. 

 
Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

018466-2013 
Sag nr.  116 
 
 
Ligestillingsredegørelse 2013 

Lovgrundlag: Ligestillingslovens § 5a.  

Sagsfremstilling: Efter ligestillingslovens § 5a skal kommuner hvert andet år udarbejde en lige-
stillingsredegørelse, som skal vedtages af Byrådet og efterfølgende sendes til 
minister for ligestilling. 

Redegørelsen skal beskrive perioden 1. november 2011 - 31. oktober 2013. 
Ligestillingsredegørelsen bygger på 4 temaer, som er: 

1. Ligestilling på serviceområderne.  
2. Personaleoplysninger og ligestillingspolitik på personaleområdet.  
3. Kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering.  
4. Kønssammensætning af råd, nævn og udvalg. 

Formålet med kommunernes ligestillingsredegørelser er dels at give borgerne 
indblik i ligestillingssituationen i kommunen, dels at give indblik i kommunens 
indsats for at fremme ligestilling af kvinder og mænd. 

Kønsmainstreaming er et begreb inden for ligestillingspolitisk arbejde. Direkte 
oversat betyder mainstream hovedstrøm. Når ordet bruges i forbindelse med 
ligestillingspolitik, betyder det, at ligestilling skal føres ind i den politiske ho-
vedstrøm i stedet for at leve et liv ude på sidelinjen.  

Ad. 1. Ligestilling på serviceområderne 

Hoved MED-udvalget har vedtaget retningslinje for ligestilling, der omfatter 
alle medarbejdergrupper i kommunen. Retningslinjen understøtter øvrige fast-
satte personalepolitiske målsætninger - bl.a. at Frederikssund Kommune i 
rekrutteringssammenhænge værdsætter mangfoldigheden i det omgivende 
samfund og opfordrer alle kvalificerede, uanset alder, religion, nationalitet og 
handicaps eller livsopfattelse til at søge. 

Ad. 2. Personaleoplysninger og ligestillingspolitik på personaleområ-
det 

Ministeriet har foretaget udtræk over antal kvinder og mænd fordelt på stil-
lingskategorier, jævnfør vedlagte bilag. Tallene er antal årsværk og ministeriet 
bemærker, at udtrækket er foretaget i april 2013 under lærerkonflikten. Den 
reelle kønsfordeling på lærerområdet er 156,7 mænd og 380,1 kvinder, sva-
rende til 29,2% mænd og 70,8% kvinder. 
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Det skal bemærkes, at antallet af fagchefer udgør 12, hvoraf 6 er kvinder og 6 
er mænd. 

Ad 3. Kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering 

Frederikssund Kommune har ikke formuleret en samlet strategiplan for 
kønsmainstreaming og ligestillingsvurdering. Vi lægger i stedet vægt på, at der 
decentralt arbejdes naturligt med tilbud, der retter sig mod begge køn og til-
rettet specifikke målgrupper. 

Ad 4. Kønssammensætning af råd, nævn og udvalg 

Ved udpegningen til råd, nævn og udvalg skal ligestilling sikres. Opgørelsen 
viser, at der i Frederikssund Kommunes råd, nævn og udvalg er 26 kvinder og 
24 mænd. Det bemærkes, at politisk valgte og ansatte ikke skal medregnes i 
optællingen. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.  

Indstilling: Personalechefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler Byrådet, at: 

1. Ligestillingsredegørelse 2013 for Frederikssund Kommune godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Kvinder og mænd fordelt på stillingskategorier 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(30051,1030).pdf
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Journal nr.: 

014078-2013 
Sag nr.  117 
 
 
Folkeskolereform - Økonomikonsekven-
ser 

Lovgrundlag: Styrelsesloven.  
Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Formålet med denne sagsfremstilling er at få anskueliggjort, at udmøntningen af 
reformen kan finansieres indenfor den nuværende ramme (incl. DUT midler og sær-
lige tilskud). Med en beslutning om det økonomiske råderum er rammerne for det 
videre arbejde med implementeringen lagt. Den konkrete udmøntning vil blive ud-
viklet frem til foråret 2014.  
 
Folkeskolereformen træder i kraft for skoleåret 2014/15. De budgetmæssige konse-
kvenser af skolereformen fremsendes til Opvækst- og Uddannelsesudvalgets be-
handling og indstilling. Forslaget udsendes til høring i perioden 1. - 18. oktober 
2013. Indkomne høringssvar sendes løbende til Udvalgets medlemmer. Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget drøfter oplæg med høringssvar den 22. oktober med henblik 
på oversendelse af oplæg til behandling på Økonomiudvalgets møde 23. oktober og 
Byrådets møde den 30. oktober 2013. 
 
Folkeskolereformen giver fra næste skoleår en udvidelse af skoledagen til 30 timer i 
indskolingen, 33 timer på mellemtrinnet og 35 timer i overbygningen. Dagen er delt 
op i understøttende undervisningstid og fagopdelt undervisningstid.  

En teknisk implementering af folkeskolereformen vil med udgangspunkt i antallet af 
klasser for skoleåret 2013/2014 for de almindelige folkeskoler koste ca. 27,5 mio. kr. 
i helårseffekt. Dette vil svare til 11,5 mio. kr. i 2014. 

I forbindelse med reformen ligger imidlertid en række forudsætninger, der kan re-
ducere udgifterne ved en længere skoleuge.  

I vedlagte bilag er der nærmere redegjort for forudsætningerne, der muliggør en 
samlet finansiering af reformen. De overordnede forudsætninger er følgende: 

• Lærerne varetager 100% af den fagopdelte undervisning, jfr. forligsteksten 
vedrørende Folkeskolereformen.  

• Fordeling mellem lærere og pædagoger på 50/50 i gennemsnit i den under-
støttende undervisning.  

• Lærere i Frederikssund Kommune forudsættes i gennemsnit at kunne un-
dervise 734 timer årligt, svarende til landsgennemsnittet.  

• DUT-kompensation for de økonomiske effekter af skolereformen er indreg-
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net, herunder det ekstraordinære tilskud i 2014 og 2015.  
• Der er afsat en pulje til aldersreduktion for de 69 lærere, der pt. er på al-

dersreduktion. Puljen vil udfases fra 2017/18 i takt med at aldersreduktio-
nen forsvinder.  

• Der er afsat en pulje til forhøjet undervisningstillæg, som udbetales, når un-
dervisningstiden for en lærer overstiger 750 timer.  

Supplerende kan det oplyses, at der er igangsat et arbejde, som ser på muligheder-
ne i skolereformen med hensyn til nytænkning af fritidstilbuddene og koblingen til 
skolen. Gruppen vil nærmere konkretisere indholdet i tilbuddene. Den konkrete ud-
møntning vil afspejles i taksterne for klub og sfo-tilbud pr. 1. august 2014. Forud-
sætning om reduktion af sfo-takst svarende til reduktion i sfo-udgifter, tages der 
stilling til i denne sag. Øvrige forudsætninger vedrørende sfo og klub, som ses ne-
denfor, kan ændres i takt med arbejdsgruppens konkretisering af fremtidig struktur 
for skole, sfo og klub.  

I bilaget, som muliggør en samlet finansiering af reformen, er nedenstående bereg-
ningsmæssigt forudsat: 

• Reformen udvider skoledagen med 1,0 time for de yngste klasser, hvorfor 
sfo-åbningstid kan reduceres med 1,0 time dagligt.  

• Forældrebetalingsandelen til sfo nedsættes forholdsmæssigt svarende til 
udgiftsfaldet ved den reducerede åbningstid. Som følge af lavere forældre-
betalinger får kommunen mindre udgifter til søskendetilskud og økonomiske 
fripladser.  

• Åbningstiden i skoleuger kan med reformen sænkes med 6 timer pr. uge i 
klubberne.  

• Forældrebetalingen udgør 20% af de samlede bruttoudgifter i klubberne, 
hvorfor 20% af besparelsen tilfalder forældrene. 

Oplægget indeholder ikke ændringer i specialundervisningstilbud (Heldagsskolen og 
Skolen Ved Kæret). 

Midler vedrørende kompetenceudvikling konkretiseres ligeledes via en særskilt pro-
ces, jfr. Byrådets behandling den 25. september 2013 (sag 103). 

--------------------- 

Fortsat sagsbehandling: 

Høringsfristen er udløbet den 18. oktober 2013, og høringssvarene er løbende sendt 
til Byrådet. 

 

Fortsat sagsfremstilling til Byrådets møde 30. oktober 2013: 

Alle høringssvar kan ses på kommunens hjemmeside: 
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www.frederikssund.dk/hoering_folkeskolereform 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller til Opvækst- og Uddannel-
sesudvalget, at:  

1. Principgodkende den foreslåede udmøntning af reformen med de beskrevne 
forudsætninger og præmisser herunder, at: 
a) lærernes undervisningsandel fastsættes til 734 timer i den fagopdelte 
undervisning 
b) fordelingen mellem lærere og pædagoger mv. er 50%/50% i den under-
støttende undervisning 
c) sfo taksten sættes ned forholdsmæssigt svarende til udgiftsreduktionen 
ved den reducerede åbningstid. 

2. Udsende det samlede forslag incl. bilag til høring med frist 18. oktober kl. 
9.00. 

--------------- 

Indstilling til den 22. oktober 2013: 

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Opvækst- og Uddannel-
sesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Sagen drøftes med udgangspunkt i de høringssvar, der er indkommet. 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 30. septem-
ber 2013 

1) Godkendt. 
1a) Anbefales. 
1b) Anbefales. 
1c) Anbefales. 
2) Godkendt. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Jette Christensen (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Tirsdag den 22. oktober 
2013 

Opvækst- og Uddannelsesudvalget takker for de mange gode høringssvar fra områ-
det, idet udvalget særligt noterer sig følgende: 

http://www.frederikssund.dk/hoering_folkeskolereform
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Der er i en del høringssvar peget på, at der er et besparelsespotentiale. Udvalget vil 
præcisere, at der ikke er tale om en spareøvelse, men en sandsynliggørelse af, at 
den samlede ramme kan finansiere skolereformen. Samlet set er det mindre end 1 
% af den samlede ramme, der p.t. ikke er fordelt. Den vil blive fordelt efterfølgende 
til fx øget holddeling i den understøttende undervisning, til afledte driftsudgifter ifm. 
nye fag etc. Dette vil ske i udarbejdelsen af en ny ressourcetildelingsmodel. 
 
Ligeledes er der i en del høringssvar peget på udfordringer ved de fysiske rammer, 
herunder særligt på faciliteter til forberedelse for medarbejderne og skolernes udea-
realer. Udvalget gør opmærksom på, at der på udvalgets septembermøde blev sat 
en proces i gang om dette. Derfor er anlæg ikke en del af høringsmaterialet, men 
noget udvalget drøfter igen efter udmeldinger fra Kommunernes Landsforening. 
 
Der er i en række høringssvar en bekymring for, om der er afsat midler nok af til 
kompetenceudvikling. 
 
Udvalget har et stærkt fokus på kompetenceudvikling og har derfor allerede afsat 
ca. 18 mio. kr. til kompetenceudvikling i perioden 2014-2017 jf. nedenstående: 
 

Oversigt over uddannelsesmidler på skoleområdet 2013-2017 
            
    2014 2015 2016 2017 
            
Uddannelse pr. lærer 
årsværk (fast beløb i 
2014-niveau 3.500 kr.)   1.487.900 1.487.900 1.487.900 1.487.900 
            
            
Kompetence midler 
afsat ifm. budget 
2014-2017   1.100.000 1.250.000 1.250.000 1.250.000 
 
Puljemidler - ti lde-
linger fra staten           
            
Efteruddannelsesmidler 
til over en årrække at 
opnå fuld kom-   573.300 573.300 573.300 573.300 
petence dækning i alle 
fag (linjefagsdækning)           
I alt afsat til uddan-
nelse    3.161.200 3.311.200 3.311.200 3.311.200 
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Herudover er der helt ekstraordinært ifm. lockout midlerne afsat 5.4 mio kr. til kom-
petenceløft i tre puljer: 
 
Lockout-midler øremærket til implementering af skolereformen 1.500.000 
- herunder proces, eksterne foredragsholdere m.v.     
      
Lockout-midler Kompetenceudvikling af lærerne særligt med   2.000.000 
henblik på inklusionsopgaven i en central pulje. Puljen skal ses     
i sammenhæng med de øvrige kompetenceudviklingstiltag og     
puljer.     
      
Lockout-midler Puljemidler der udløses til projekter og initiativer 1.900.000 
der forbedrer trivsel og personlig udvikling samt igangsætning     
af IT investering for eleverne.      

 
Udvalget noterer sig Danmarks Lærer Forenings (DLF) synspunkt vedrørende lærer-
nes undervisningsandel, idet udvalget fastholder undervisningsandelen på de fore-
slåede 734 timer, med udgangspunkt i en gennemsnitlig økonomisk resssourcetilde-
ling til folkeskolen. 
 
Udvalget noterer sig synspunkterne om, hvem der skal stå for den understøttende 
undervisning, idet udvalget ønsker, at børnene i deres hverdag mødes af flere fag-
ligheder/faggrupper. 
 
Udvalget noterer sig og anerkender at materialet er komplekst og kan være svært at 
gennemskue. 
 
Derudover er der en række kommentarer som vil indgå i det videre fremadrettede 
arbejde med implementeringen af den nye skolereform, herunder fx klub og SFO’s 
samarbejde med skolen, lektiecafe etc. 
 

Susan Stauersbøl (F) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Den foreslåede udmøntning af reformen med de beskrevne forudsætninger og 
præmisser anbefales, herunder at: 
 
a) Lærerens undervisningsandel fastsættes til 734 timer i den fagopdelte undervis-
ning. 
 
b) Fordelingen mellem lærere og pædagoger mv. er 50/50 i den understøttende 
undervisning. 
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c) SFO-taksten sættes ned forholdsmæssigt, svarende til udgiftsreduktionen ved den 
reducerede åbningstid. 
 
 

Beslutninger: SF fremsatte flg. ændringsforslag til Økonomiudvalgets indstilling: 
 
I forbindelse med implementeringen af folkeskolereformen, pålægges Frederikssund 
Kommunes administration at afholde møder med repræsentanter for lærer- og le-
dergruppe, med det formål at få en fælles aftale om hvilke retningslinjer reformen 
får for de involverede parter ved implementeringen i Frederikssund Kommune. Hvis 
det af ovennævnte forum skønnes nødvendigt, kan andre faggrupper inddrages i 
den afklarende dialog. Første møde afholdes inden årsskiftet, og det endelige resul-
tat af dialogen forelægges Byrådet inden den 1. maj 2014. 
 
Forslaget blev sat uder afstemning. 
 
For stemte 3: Grethe Olsen (F), Poul Henrik Hedeboe (F) og Susan Stauersbøl (F). 
 
Imod stemte 19: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen (A), 
Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Ole Find Jensen  (A), 
Tina Tving Stauning (A), Torben Petterson (A), Hanne Kyvsgaard (C), Kasper Ander-
sen (O), Pia Adelsteen (O), Anne-Mette Risgaard-Schmidt (V), Jens Ross Andersen  
(V), Jette Christensen (V), John Schmidt Andersen (V), Kristian Moberg (V), Lis Ol-
sen (V) og Morten Skovgaard (V). 
 
Ændringsforslaget forkastet. 
 
Økonomiudvalgets indstilling blev herefter tiltrådt. 
 
Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Folkeskolereform - økonomi 

 

http://www.frederikssund.dk/media(29809,1030).pdf
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Journal nr.: 

000826-2009 
Sag nr.  118 
 
 
Plan for indsatsen mod ungdomskri-
minalitet 

Lovgrundlag: Serviceloven § 19. 

Sagsfremstilling: Ifølge lovgivningsinitiativet ’Styrkelse af indsatsen over for kriminalitetstruede 
børn og unge’ under Serviceloven § 19 er alle kommuner forpligtet til at lave 
en plan for indsatsen mod ungdomskriminalitet.  
 
Der er nu udarbejdet et udkast til Frederikssund Kommunes indsatsplan over-
for ungdomskriminalitet. Planen er udarbejdet af en tværfaglig arbejdsgruppe 
bestående af repræsentanter fra skole, ungdomsskole, SSP, politi, familieafde-
ling, fritidsklub, PPR, jobcenter, UU-vest, voksenafdelingen samt Kultur- og 
fritidssekretariatet – og DEU/Udvikling som tovholder. Der har desuden været 
tilknyttet en styregruppe med relevante fagchefer og direktør. Styregruppen 
har været inddraget ad hoc.  
 
I processen med udarbejdelse af planen har arbejdsgruppen inddraget rele-
vant statistik, forskning og erfaringer. Desuden har arbejdsgruppen benyttet 
sig af Socialstyrelsens gratis tilbud om rådgivning (VISO) ifm. planen for ind-
satsen mod ungdomskriminalitet. VISO stod bl.a. for gennemførelse af inter-
view med 14 medarbejdere og frivillige, der arbejder med børn og unge i Fre-
derikssund Kommune. Fokus i interviewene var medarbejderne og de frivilliges 
konkrete erfaringer og oplevelser med kriminalitetsforebyggende indsatser.  

 
I arbejdet med planen har der været særligt fokus på:  

• Viden om omfanget af udsatte og kriminelle børn og unge i Frederikssund 
Kommune. 

• Anbefalingerne fra forskning i kriminalitetsforebyggelse. 
• Typen og omfanget af kriminalitetsforebyggende indsatser i kommunen. 
• Behov for styrkelse af den samlede kriminalitetsforebyggende indsats. 

__________________ 

Fortsat sagsbehandling: 

Udkast til plan for indsatsen mod ungdomskriminalitet genbehandles i Op-
vækst- og Uddannelsesudvalget. 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Opvækst- og Ud-
dannelsesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Udkast til plan for indsatsen mod ungdomskriminalitet godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 09. sep-
tember 2013 

Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 18. september 2013 

Sagen tilbagesendes til udvalget. 
 
Kim Rockhill (A) og Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 30. sep-
tember 2013 

Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Jette Christensen (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A), Pia Adelsteen (O) og John Schmidt Andersen (V) var 
ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Kirsten Weiland (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Kriminalitetsforebyggende plan september 2013 OU 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(29802,1030).pdf
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Journal nr.: 

001218-2012 
Sag nr.  119 
 
 
Spildevandsplan 2013-2021 - offentlig 
høring 

Lovgrundlag: Miljøbeskyttelseslovens § 32 
Spildevandsbekendtgørelsens § 5 

Sagsfremstilling: Spildevandsplan 2013-2021 har til formål at sammenfatte viden om spilde-
vandsområdet fra de tidligere Frederikssund, Slangerup, Jægerspris og Skibby 
Kommuner og at sikre et fælles grundlag for de kommende års spildevands-
håndtering i Frederikssund Kommune. Spildevandsplanen giver en samlet 
oversigt over den eksisterende og planlagte spildevandshåndtering i kommu-
nen. Spildevandsplanen er lavet af Frederikssund Kommune, Plan og Miljø i 
samarbejde med Frederikssund Forsyning. Spildevandsplanen vil senere blive 
suppleret med en klimatilpasningsplan. 

Spildevandsplanen sendes i 8 ugers offentlig høring i perioden 30. september - 
25. november 2013. Efter høringsperioden bearbejdes kommentarer og indsi-
gelser. Den endelige udgave af spildevandsplanen skal derefter vedtages af 
Byrådet (med mindre planen er væsentligt ændret, så den skal ud i en ny 
høringsperiode). 

Denne spildevandsplan indeholder bl.a.: 

• Muligheden for at alle fælleskloakerede ejendomme kan søge kommu-
nen om tilladelse til at afkoble alt regnvand fra kloak og anmode for-
syningen om tilbagebetaling af tilslutningsbidraget for regnvand. Dette 
er et engangsbeløb på ca. 23.000 kr. 

• Kloakering af og påbud om forbedret spildevandsrensning til en række 
ejendomme i det åbne land, hovedsageligt som følge af Regionpla-
nens krav om rensning i det åbne land. Grundejer skal som hovedre-
gel selv betale for kloakanlæg på egen grund. 

• Separering af vejvand og etablering af tilhørende regnvandsbassiner i 
Jægerspris Nord og Græse By. Det vil reducere problemerne med 
oversvømmelse ved kraftig regn og mindske forurening med opblan-
det spildevand. 

• Etablering af nyt regnvandsbassin i Skibby Øst. Det vil forbedre miljø-
forholdene i Marbækgrøften. 
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• Etablering af nyt regnvandsbassin i Venslev Syd. Det vil forbedre mil-
jøforholdene i Venslevgrøften. 

• Nyt underjordisk spildevandsbassin ved Hans Atkes Mose i Slangerup. 
Det vil reducere forureningen med opblandet spildevand. 

• Udløbspumpestation for regnvand ved Linderupvej. Det vil reducere ri-
sikoen for oversvømmelse fra kloak ved kraftig regn og høj vandstand 
i Roskilde Fjord. 

• Skitsering af projekter, der vil komme i senere tillæg til spildevands-
plan. Det drejer sig om et vådområde ved Sirkelsengen ved Slangerup, 
kloakforsyningen til Vinge og et underjordisk spildevandsbassin på Kø-
benhavnsvej 4A i Slangerup. 

• Begrænsningerne på hvor meget regnvand, grundejere fremover kan 
aflede direkte uden forsinkelse til kloak fra befæstede arealer. Hvis 
grundejere fremover ønsker at befæste meget store dele af deres 
grund, og aflede regnvandet til kloak, skal de forsinke regnvandet i 
brønde eller bassiner inden udledning. 

• Krav om at nye, private renseanlæg i det åbne land som minimum 
skal rense til renseklasse SO. Det vil kun påvirke de områder af kom-
munen, hvor kravene i dag er lavere - i store dele af kommunen er 
der allerede dette eller skrappere krav. 

• Fastlæggelse af, at Frederikssund Kommune er indstillet på at ekspro-
priere når Frederikssund Forsyning etablerer kloakanlæg på dele af 
privat grund, men kun såfremt en frivillig aftale ikke kan opnås mellem 
selskabet og grundejer. Det betyder også, at eventuelle aftaler mellem 
selskabet og grundejer kan indgås på ekspropriationslignende vilkår, 
hvilket kan være en økonomisk fordel for grundejeren. Listen over 
grunde, der potentielt kan være omfattet, fremgår af bilag 7 kap. 4.1, 
og baggrunden er projekterne omkring vejafvandingerne i Græse By 
og Jægerspris Nord og bassinerne i Skibby Øst, Hans Atkes Mose og 
Venslev beskrevet i bilag 15. Hvis der ikke kan indgås en frivillig aftale 
mellem Frederikssund Forsyning og grundejer (f.eks. ved en deklare-
ret aftale om brug af arealet, eller ved at forsyningen køber en del af 
arealet), overdrages sagen til kommunen, der behandler hver enkelt 
sag efter de normale procedurer, inklusiv den politiske behandling. Er-
faringen er i øvrigt, at forsyningen normalt ikke har problemer med at 
indgå frivillige aftaler, og ekspropriation vil derfor kun i sjældne tilfæl-
de være nødvendigt. 

• Beskrivelse af grundlaget for hvordan nye kloakanlæg, herunder bas-
siner, skal dimensioneres og udføres. Udgangspunktet er de seneste 
års praksis og en vurdering af den forøgede mængde nedbør, vi kan 
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forvente i fremtiden. 

• Frederikssund Kommune vil administrere efter det eksisterende udkast 
til statslige vandplaner på spildevandsområdet. Det forventes at vand-
planerne vedtages som de er fremlagt i løbet af 2014, og at der kort 
tid derefter vil komme den næste runde af vandplaner fra staten. 

• Langsigtet undersøges mulighederne for at centralisere spildevands-
rensningen på færre af kommunens større renseanlæg, under hensyn-
tagen til bl.a. Roskilde Fjords Natura 2000 område. 

• Det er ikke planlagt at kloakere større, ukloakerede sommerhusområ-
der i kommunen. Muligheden kan eventuelt undersøges senere i plan-
perioden. 

Spildevandsplanen vil blive suppleret med senere tillæg i planperioden, efter-
hånden som behovet opstår. Det kan for eksempel være når de statslige 
vandplaner og den kommunale vandhandleplan endeligt vedtages i 2014-
2015, når klimatilpasningsplanen er udarbejdet og vedtaget, i forbindelse med 
at der laves lokalplaner for Vinge-området, ved nedlæggelse af renseanlæg, 
eller ved andre nye, større kloakeringer. 

Frederikssund Forsyning forventer at investere ca. 460 mio. kr. i løbet af plan-
periodens 9 år, dvs. ca. 51 mio. kr. per år i gennemsnit. Investeringerne vil 
især gå til kloakfornyelse og klimatilpasning. Derudover er der afsat ca. 29 
mio. kr. per år til drift af kloaksystem og renseanlæg.  

Grundejere, der tilsluttes kloak, skal selv betale for kloakanlæg på egen grund, 
dvs. frem til stikledningen i skel, foruden tilslutnings- og afledningsbidrag. 
Grundejere, der får påbud om forbedret spildevandsrensning, skal selv betale 
for en renseløsning (med mindre der vælges medlemskab af kloakforsyningen, 
så skal grundejer i stedet betale tilslutnings- og afledningsbidrag).  

Frederikssund Kommune har ikke udgifter direkte forbundet med vedtagelsen 
af spildevandsplanen. 

Vedlagt sagen er selve udkast til spildevandsplan 2013-2021. Desuden er alle 
planens 17 bilag med baggrundsmateriale og tekniske udredninger samlet til 
ét dokument, og det samme er de 15 kort over kloakoplande i kommunen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Spildevandsplan 2013-2021 godkendes og sendes i 8 ugers offentlig 
høring  

2. Herunder at Frederikssund Kommune er indstillet på at ekspropriere til 
fordel for Frederikssund Forsyning i de tilfælde, hvor forsyningen skal 
etablere kloakanlæg på dele af privat grund og ikke kan indgå en fri-
villig aftale med grundejer. Listen over omfattede grunde, hvor det 
potentielt kan vise sig aktuelt, fremgår af udkast til spildevandsplans 
bilag 7 kap. 4.1. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 07. 
oktober 2013 

Anbefales. 
 
Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A), Pia Adelsteen (O) og John Schmidt Andersen (V) var 
ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 
Det bemærkes, at høringsperioden er fra 4. november 2013 til 6. januar 2014. 
 

Bilag: Spildevandsplan udkast okt 2013 

Samlet - alle bilag 

Samlet - alle kort 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(29932,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29929,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29930,1030).pdf
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Journal nr.: 

003800-2013 
Sag nr.  120 
 
 
Nye boformer på det specialiserede so-
cialområde for voksne 

Lovgrundlag: Lov om social service § 85.  
Lov om almennyttige boliger § 59. 

Sagsfremstilling: Denne sag er en opfølgning fra Social-, Ældre- og Sundhedsudvalgets beslut-
ning den 6. marts 2013 om etablering af opgangsfællesskaber i Færgeparken 
på handicap og psykiatriområdet (sag nr. 20). 

Målgruppen for de nye boformer er unge med sociale og psykiatriske problem-
stillinger (psykiatri), borgere med lettere udviklingshandicaps samt unge, der 
har behov for udslusning efter ophold i Ungekollegiet eller et bofællesskab 
(handicap). Herudover ønskes boligerne at fungere som udslusning fra Parkvej 
12 (psykiatri). 

De fremtidige boliger skal bidrage til at inkludere udsatte borgere i samfunds-
livet. Tilbudsviften skal være rummelig og fleksibel. 

Administrationen har løbende været i dialog med KAB (Frederikssund Boligsel-
skab) med henblik på at indgå en anvisningsretsaftale om udlejning af 16 boli-
ger i Færgeparken 3, nr. 6 og 16, og der er udarbejdet et udkast til en aftale, 
som Frederikssund Kommune kan anvise til i henhold til Almenboliglovens § 
59. Den lokale afdelingsbestyrelse har behandlet og godkendt den medsendte 
aftale. 

Ved at indgå vedlagte aftale med Frederikssund Boligselskab sikres det, at 
Frederikssund kommune får 100 % anvisningsret til 16 boliger (for målgrup-
pen), hvilket ligger ud over den af Frederikssund Byråd besluttede generelle 
anvisningsret til almene boliger efter lovens § 59, som er på 10 %. Aftalen kan 
af parterne opsiges med 3 måneders varsel, hvis behovet for boligerne ikke 
skønnes aktuelt for socialområdet eller for boligselskabet. 

De resterende boliger i Færgeparken kan anvises af boligorganisationen, hvor 
Frederikssund Kommune bibeholder en anvisningsret på 10 % af de øvrige 
lejemål. 

På de kommende offentlige borgermøder om Handicap- og Psykiatriplanerne 
den 29. august og 3. september 2013 i EL-værket vil de nye boformer blive 
præsenteret, som en del af status på planernes handlingsaktiviteter. Eventuel-
le kommentar/bemærkninger fra dialogmøderne vil indgå i det videre arbejde 
med at arbejde med alternative boformer, der sikre en fleksibel og rummelig 
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tilbudsvifte, når en borger har brug for en særlig støtte. 

Etableringen af opgangsfællesskaberne vil overgå fra nuværende status som 
ældreboliger til det sociale område i et tempo med respekt for nuværende 
beboers fraflytning. 

Økonomien vil blive afholdt inden for den nuværende budgetramme, idet per-
sonaleressourcer vil blive udmålt efter en individuel vurdering af de enkelte 
borgers behov for støtte i hverdagen. De udgifter, der måtte komme i forbin-
delse med anvisningsretsaftalen med KAB (tomgangsleje m.v.) afholdes af 
kommunen, men søges minimeret ved at anvise en ny borger til en ledig bolig.  

Supplerende sagsfremstilling til møde den 9. oktober 2013 

Sagen genoptages efter at have været i høring hos Handicaprådet og Ældre-
rådet. 

Der er ikke indkommet nogen kommentar fra rådene.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Social- og borgerservicechef indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Aftale om udlejning mellem Frederikssund Kommune og Frederikssund 
Boligselskab godkendes.  

2. Sagen sendes til høring i Handicaprådet og Ældrerådet i september 
måned og genoptages på Social, Ældre- og Sundhedsudvalgets møde 
den 9. oktober 2013. 

Indstilling til mødet den 9. oktober 2013 

Social- og borgerservicechef indstiller, at Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 
over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Aftale om udlejning mellem Frederikssund Kommune og Frederikssund 
Boligselskab godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 04. 
september 2013 

Anbefales. 
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Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 09. 
oktober 2013 

Anbefales. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A), Pia Adelsteen (O) og John Schmidt Andersen (V) var 
ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 

Bilag: Anvisningsretsaftale med KAB 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(29869,1030).pdf
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Journal nr.: 

022275-2012 
Sag nr.  121 
 
 
Godkendelse af Helhedsplanen for 
Vinge 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Helhedsplanen danner den røde tråd for udviklingen af Vinge og er nu klar til 
godkendelse. Helhedsplanen har været i offentlig høring i 3 måneder, med 
tilhørende borgermøder, workshop, supplerende undersøgelser m.m. Resulta-
tet af disse kan ses i udviklingskataloget (bilag 2) og har medført ændringer til 
helhedsplanen som blev præsenteret for Byrådet den 24. april 2013. Den en-
delige Helhedsplan kan ses i bilag 1.  

Helhedsplanen danner de overordnet rammer for Vinge, som de fremtidige 
kvarterer, parker, erhvervsområder, veje m.m. vil blive udviklet ud fra. Hel-
hedsplanen er generelt set blevet modtaget positivt og der er kommet kon-
struktive bidrag i høringsfasen som er blevet indkorporeret.  

På baggrund af helhedsplanen igangsættes nu det første boligkvarter i Vinge. 
Indtil et endeligt navn er fundet for kvarteret, vil arbejdstitlen "Søkvarteret" 
blive brugt. Det endelige navn forventes fastlagt når bebyggelsesplanen for 
kvarteret er udarbejdet og evt. kan bidrage til navngivningen. Søkvarterets er 
placeret på et areal på ca. 16 ha. der ejes af Frederikssund kommune. Dette 
areal er smukt placeret mellem Tvinsmosen og Hagerup Mose, tæt på den 
kommende S-togsstation og dermed centrum af Vinge. Der skal udarbejdes en 
bebyggelsesplan for Søkvarteret, som tager udgangspunkt i Helhedsplanen og 
går i dybden med en række problemstillinger. I forbindelse med denne proces, 
er der udarbejdet et inspirationskatalog (bilag 4), som sammen med Helheds-
planen skal give en fornemmelse af hvordan Søkvarteret vil blive. 

Selve processen omkring udviklingen af bebyggelsesplanen for Søkvarteret, vil 
omfatte et rådgiverudbud inden for den gældende rammeaftale for Vinge. 
Herefter vil det vindende team udarbejde skitser og bebyggelsesplanen i tæt 
dialog med Frederikssund kommune og planerne vil blive præsenteret for by-
rådet. Derudover vil der blive udarbejdet en lokalplan for Søkvarteret og der vil 
blive gennemført projektering, således at byggemodningen kan påbegyndes 
når lokalplanen godkendes.  

Foruden godkendelse af Helhedsplanen og Inspirationskataloget for Søkvarte-
ret, søges der om en anlægsbevilling på 1,5 mio. kr. til udvikling af Søkvarte-
ret. Dette beløb skal dække udgifter til udviklingen af bebyggelsesplanen for 
Søkvarteret, herunder vejenes præcise forløb og dimensioner, husenes place-
ring og karakter, udformning af grønne arealer, håndtering af regnvand i f.eks. 
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en stor sø, overgangen til Det Grønne Hjerte m.m. Denne bebyggelsesplan vil 
dermed kunne bruges som det præcise grundlag som den efterfølgende pro-
jektering kan gennemføres på baggrund af og dermed byggemodningen af 
Søkvarteret. Som led i bebyggelsesplanen vil det være nødvendigt at gennem-
føre nogle projekter som traditionelt ligger under en byggemodning, f.eks. 
opmåling, nivellering og andre undersøgelser. Det samlede beløb inkluderer 
således også disse byggemodningsudgifter.  

Bebyggelsesplanen vil blive DGNB certificeret. Denne bæredygtighedscertifice-
ring sikrer en helhedsorienteret tilgang til bæredygtighed, således at bl.a. 
både miljø, social og økonomisk bæredygtighed tages i betragtning. Der er 
tale om en relativ ny bæredygtighedscertificering, som skal sikre at Vinge kan 
sammenlignes med andre byudviklingsområder som f.eks. Carlsberg og Nord-
havn som også er blevet certificeret. Det forventes at Vinge vil klare sig godt 
ved en sådan certificering og dermed blive en målbar anerkendelse af det 
bæredygtighedsarbejde som allerede er foretaget og som fortsat er en inte-
greret del af udviklingen af Vinge.  

Frigivelsen vil også dække udgifter til håndteringen af processen med at få 
tiltrukket de første tilflyttere til Søkvarteret og dermed Vinge. Når Vinge er 
fuldt udbygget vil den rumme over 10,000 indbyggere. Der ligger et spæn-
dende arbejde i at få tiltrukket de første 50 ildsjæle der vil bo og leve i Vinge 
og derfor sættes der en særskilt proces igang for at facilitere dette.  

Bevilling: Der søges en anlægsbevilling på 1.500.000 kr. til udvikling af bebyggelsesplan 
for Søkvarteret samt proces ved tilflytning, finansieret af afsat rådighedsbeløb 
på anlægsprojekt nr. 003026 Vinge - Byggemodning og salg af grunde. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Afledte driftsudgifter, der følger af anlægsaktiviteterne vil indgå ved en kom-
mende budgetopfølgning.  

Indstilling: Plan- og miljøchefen indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget over for Økono-
miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Helhedsplanen som den ses i bilag 1, godkendes 
2. Der meddeles anlægsbevilling på 1.500.000 kr. til udvikling af bebyg-

gelsesplan for Søkvarteret samt proces ved tilflytning, finansieret af 
afsat rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 003026 Vinge - Byggemod-
ning og salg af grunde 

3. Inspirationskataloget (bilag 4) og helhedsplanen (bilag 1) godkendes 
som grundlag for bebyggelsesplanen for Søkvarteret 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 09. oktober 

2013 

Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 23. oktober 2013 

Anbefales. 
 
Tina Tving Stauning (A), Pia Adelsteen (O) og John Schmidt Andersen (V) var 
ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
 

Bilag: Bilag 1 Helhedsplan for Vinge 
Bilag 2 Udviklingskatalog 
Bilag 3 Søkvarterets placering 
Bilag 4 Søkvarteret Inspirationskatalog  

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(29949,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29951,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29952,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(29956,1030).pdf
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Journal nr.: 

000366-2013 
Sag nr.  122 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Borgmesteren orienterede om kommunalvalget den 19. november, herunder 
valgsteder, valgstyrere, elektroniske valglister og trafikregulering. 
 
Lis Olsen orienterede om udstillingen "Dolly" på J.F. Willumsens Museum. 
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Journal nr.: 

014692-2013 
Sag nr.  123 
 
 
Koncessionsaftale om reklamefinansie-
ret byudstyr 

Offentlig beslutning: Økonomiudvalgets indstilling tiltrådt. 
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Journal nr.: 

019003-2013 
Sag nr.  124 
 
 
Principbeslutning vedrørende evt. til-
sagn til opførelse af støttet byggeri i 
Sydbyen 

Offentlig beslutning: Kim Rockhill fremsatte forslag om, at begge projekter fremmes. Forslaget blev 
sat under afstemning. 
 
For stemte 9: Jesper Henriksen (A), Jesper Wittenburg (A), Kim Rockhill (A), 
Torben Petterson (A), Grethe Olsen (F), Poul Henrik Hedeboe (F), Susan 
Stauersbøl (F), Kasper Andersen (O) og Pia Adelsteen (O). 
 
Imod stemte 14: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Kenneth Jensen 
(A), Kirsten Weiland (A), Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), Hanne 
Kyvsgaard (C), Anne-Mette Risgaard-Schmidt (V), Jens Ross Andersen  (V), 
Jette Christensen (V), John Schmidt Andersen (V), Kristian Moberg (V), Lis 
Olsen (V) og Morten Skovgaard (V). 
 
Forslaget forkastet. 
 
Økonomiudvalgets anbefaling om, at KAB's projekt fremmes blev sat under 
afstemning. 
 
For stemte 21: Anne-Lise Kuhre (A), Guri Bjerregaard (A), Jesper Henriksen 
(A), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Wei-
land (A), Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), Torben Petterson (A), 
Grethe Olsen (F), Poul Henrik Hedeboe (F), Susan Stauersbøl (F), Kasper An-
dersen (O), Pia Adelsteen (O), Anne-Mette Risgaard-Schmidt (V), Jens Ross 
Andersen  (V), Jette Christensen (V), John Schmidt Andersen (V), Kristian 
Moberg (V) og Morten Skovgaard (V). 
 
Imod stemte 1: Hanne Kyvsgaard (C). 
 
Undlod 1: Lis Olsen (V). 
 
Forslaget godkendt. 
 
Økonomiudvalgets anbefaling om, at der optages dialog med KAB om boliger-
nes konkrete udtryk blev tiltrådt. 
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